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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №39

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 02.03.2021г. от 10:00 часа

Днес, 02.03.2021г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 12 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието, като го подложи 
на гласуване.

Общо гласували: 
в т.ч.:

12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред е 12 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. №СОА18-ВК66-5158[33]/09.02.2021 относно: Отмяна на настоящите правила 
на Програма "Навън" за подкрепа на временни художествени инсталации в градска 
среда-Площадка "Мавзолей", приети с Решение № 633/13.09.2018г. на СОС и приемане 
на нови правила с вносители Малина Едрева - общ. съветник и доц. д-р Тодор Чобанов 
- зам.-кмет на Столична община.

М. Едрева предава председателството към Б. Бориславов.
доц. Чобанов се изказа, че докладът е логична стъпка в усилията да се утвърдят световни 
практики за взаймодействие на общественото пространство с по-голям брой публика, по- 
добра социализация на съвременното изкуство. Реализирана е инсталацията на г-н 
Шурелов “Един Човек”. Успешното изпълнение на програма Навън доведе до извода, че 
е нужно да се развие програмата - ритъм на съгласуване от институциите на подобни 
намерения и социализация, която да продължи по-дълъг срок. Нова рамка - запазване на 
досегашната рамка, ново Направление “Открито” - по-малки временни произведения в 



публична среда. Предложено е ЕХС да приеме ролята на програмен съвет в тясно 
сътрудничество с НАГ.

Г-жа М. Едрева разясни, че тази програма, както СПК, с учредяването се наблюдава и 
оценява ежегодно чрез диалог с експерти за съвременно визуално изкуство - труд на един 
екип на външни експерти - НХА, галерии за съвременно визуално изкуство, СГХГ 
(съгласуване със София План и НАГ), София - град на творческата икономика - това е 
възможност повече млади художници да представят изкуство в градска среда. 
Насърчаване на художници в градска среда, в година, в която Кристо и неговият екип ще 
опаковат триумфалната арка.

Г-н В. Калановски зададе въпрос как ще се определят локациите?

доц. Чобанов отговори, че идеята е да се анализира набор от възможности и след това 
ЕХС ще подбере - локации в градинско паркова среда, които ще се анализират и 
заинтересованите страни и НАГ навременно ще бъдат информирани.

Г-жа М. Едрева отговори, че е проведен дебат за това дали творците сами да представят 
пространства или те предварително да бъдат определени. По релевантно е да бъдат 
посочени, за да може в контекста на съоветното пространство да се постави по-ясна 
задача. Пристъпено е към разширяване на екипа, София План са изготвили карта на 
културните пространства в града за улесняване на творците.

Г-н В. Калановски, доволен от отговора изрази молба и надежда, да не бъдат една до 
друга двете площадки, за да не се бият стилистично. Искане - да се нанесе дребна 
поправка: Площадка 1 или Площадка пред НХГ

Доц. Чобанов изрази разбиране към съображенията на г-н Калановски, извинение към 
колегата Бориславов - мавзолей характер на категория постройки с определена 
функционалност, съвсем умишлено обвързваме съвременно изкуство и названието 
“мавзолей” с терапевтична културна цел - да се обвърже с нов смисъл и значение, 
изучавали сме системно проблемно минало - стари наименования се обвързват с ново 
значение, за да може паметта да бъде излекувана.

Г-жа М. Едрева обясни, че е направено обществено обсъждане на програма Навън - 
доста разискван въпрос, доц. Чобанов много добре обяснява идеята. Трансоформиране 
през култура и културни проекти.

Г-н Ф. Бояджиев подкрепя изключително доброто предложение на програма Навън и 
прави предложения в самите правила
чл. 27 т.7 - добавяне - облагородяване на средата след ... чл. 27, т.10 - портфолио - за 
млади автори - вид пречка, ако се запази само думата “портфолио”.

Доц. Чобанов подкрепя предложенията, когато се извърши демонтаж да не се оставят 
дупки, тук не става дума за инвестиционно облагородяване. Втората опция не спира 
възможността да кандидатстват - сега е модерно младите творци в академия да участват 
в акции и имат значителен опит, все пак се говори за конкурс със задължителни елементи 
и подобни опции.



Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като прави следните 
изменения в Приложение №1, глава Трета, раздел III, чл. 27. (1):

- в т. 7 текстът: „ ... облагородяване на средата след демонтажа на произведението).” 
да се замени с „ ... възстановяване на средата след демонтажа на произведението).”

- в края текста на т. 10 да се добавят думите „ ... е препоръчително.“

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 9

Против няма

Въздържали се 1

М. Едрева - за
Б Бориславов - за
Д. Антов - за
А. Кръстева - за
А. Койчев - за
В. Калановски -
Г. Стефанова - въздържам се
Д. Вучев - за
Д. Стаматов - за
И. Виделов -
К. Паргов - х
М. Паргов - за
С. Колев - за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ГР94-698/2/28.07.2020 относно: Промяна в "Наредба за реда и 
условията за пътуване с обществения градски транспорт на територията на СО" за 
преференциални карти за деца, които не учат в София, но имат настоящ и постоянен 
адрес в София с вносител Симеон Ставрев - общ. съветник

Г-н С. Ставрев, доклад гледан вече в комисия трябваше да премине през процедурите 
за промяна на Наредбата, има положително становище от ЦГМ, спрямо минлата година, 
отправено писмо към Министерство на Финансите и Министерство на Транспорта, 
върнали положителен отговор, че ще финансират картите на тези ученици. Транспортна 
комисия подкрепи доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12



За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-12375-[4]/13.02.2021 относно: Безвъзмездно предоставяне на 
общински имот - терен и сгради, за управление на 179 ДГ "Синчец", ж.к. "Захарна 
фабрика", р-н "Илинден" с вносител Иван Божилов - кмет на район „Илинден“

Г-н И. Божилов представи рутинен доклад, сградата отново да бъде предоставена след 
ремонт на Детско заведение за откриване на 4 групи

Г-жа М. Едрева предложи по становище на доклада създаване на нова т. III (възлага 
на кмета на СО...) и подложи на гласуване доклада с това допълнение от становището.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като предлага 
следното:
- да се създаде нова т. III. в проекта за решение със следното съдържание:
„III. Възлага на кмета на Столична община да издаде заповед за предоставяне 
безвъзмездно за управление на имотите по т. I. на Детска градина № 179 „Синчец”.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 4 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА19-ГР94-5701/13/26.02.2021 относно: Именуване на градско 
пространство на името на президента Желю Желев с вносители Малина Едрева, д-р 
Антон Койчев и Веселин Калановски - общински съветници

Г-жа М. Едрева представи процедурата, която е извървяна, за да се достигне до 
достойно място в града. Инициатива на екипа на президента Желев, видни демократи, 
търсиха във времето обособяване на централно градско пространство, което да бъде 
посветено на президента Желев. Заедно с районни кмет на Оборище, Александров и 
подкрепата на НАГ се обособи ново площадно пространство, в обсега на сградата на 
настоящия парламент и националната галерия.

Г-н В. Калановски подкрепи тази гражданска инициатива от бивши съветници на г-н 
Желев и мисли, че това е достойно място за първия демократично избран президент.



Д-р А. Койчев - историческо значение на д-р Желев, огромен принос за демокрацията в 
България, част от белега на цивилизованост към истински демократи, благодари на г- 
жа Едрева за координацията на всички тези действия.

Г-жа М. Едрева благодари на съвносителните на доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против няма

Въздържали се няма

М. Едрева - за
Б Бориславов - за
Д. Антов - за
А. Кръстева - за
А. Койчев - за
В. Калановски - за
Г. Стефанова - за
Д. Вучев - х
Д. Стаматов - за
И. Виделов - х
К. Паргов - х
М. Паргов - за
С. Колев - за

По т. 5 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-13294/15.10.2020 относно: Именуване на безименни улици в 
е. Кокаляне и с. Казичене с вносител Николай Гюров - кмет на район „Панчарево“

Г-н Н. Гюров представи доклади от двамата кметове със съотвеното предложение за 
имената съобразени с местностите и особеностите на населеното место.

Г-жа М. Едрева запозна ПК с предложението на Работната група името “ Самодива” да 
се замени със „Самодивско хоро“

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като прави следното 
изменение в проекта за решение:
... името “ Самодива” да се замени със „Самодивско хоро“

Общо гласували: 
в т.ч.: 12



За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-4275/3/22.10.2020 относно: Именуване на безименна улица 
в м. „Витоша ВЕЦ Симеоново“ е името „Проход Маказа“ с вносител Константин Павлов 
- кмет на р-н „Лозенец“

Г-н К. Павлов, кмет на район “Лозенец” представи доклада във връзка с определяне на 
административни адреси, безименна улица да бъде именувана “Проход Маказа” - област 
Кърджали, в посока Гърция, победоносни битки и символи на присъединяване на 
България към ЕС. Идеята е на живущите на самата улица. Подписка от над 150 живущи 
подкрепят предложението.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 7 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-5538[1]/11.11.2020 относно: Именуване на безименна улица 
находяща се в м. „в. з. Драгалевци“ с името „ген. Сава Муткуров“ с вносител Теодор 
Петков - кмет на район „Витоша“

Г-н Петков обясни, че улицата е във вилна зона Драгалевци, разширение 7 и по 
желание на собствениците на имоти да се именува „Ген. Сава Муткуров“ - известен 
български офицер и политик, регент и участник в Сръбско-българската война

Д. Антов - да се поинтересуваме от състоянието на надгробния паметник на ген. Сава 
Муткуров в централните гробища.

М. Едрева - моля зам. кмет да приеме този сигнал.

Доц. Чобанов отговори, че сигналът е приет от няколко месеца е разпорддено да се 
приемтат ен обходимите действия, правят се запитвания до фирми за реставрацията на 
паметника, самите наследници са прибрали бюста.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.



Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 8 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА20-ВК08-16639/22.12.2020 с вносител Димитър Божилов - кмет на 
район “Триадица“.
Г-н Д. Божилов предложи една безименна улица в кв. Кръстова Вада да бъде именувана 
на четник от четата на Ботев. В квартала множество улици именувани на възрожденци 
допринесли за българската свобода.

Д-р А. Койчев изказа адмирации към предложеното име участие. Въпрос той е известен 
като Поп Сава Катрафилов?

Г-н Д. Божилов намери уточнението за удачно, защото лицето е с духовно образование 
и една от основните му функции е свещенослужител.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 9 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1454/12.02.2021 за Присъждане на званието „Почетен 
гражданин на София“ на проф. д-р Никола Владов с вносители Йорданка Фандъкова - 
кмет на Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС, Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична община
М. Едрева - проф. Владов, български хирург с международно признание, част от 
световния медицински елит, връзка с града първата чернодробна трансплантация и 
ретрансплантация. инициативен комитет прави предложението с оглед принос към 
града.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:



1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 10 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1482/12.02.2021 за Присъждане на званието „Почетен 
гражданин на София“ на проф. Анри Кулев с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на 
Столична община, Елен Герджиков — председател на СОС, Малина Едрева - председател 
на ПК по ОКНКМ и Венера Милова — секретар на Столична община
Г-жа М. Едрева - творчество и авторитет огромен сред творчески среди публика, във 
връзка с годишнина минала година.

Доц. Чобанов - подкрепя занакова фигура в българското изкуство, голяма награда на 
СФФ, пример за това как изкуството облагодарява изключително заслужил тази титла.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 11 от дневния ред:

Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1485/12.02.2021 за Присъждане на званието „Почетен 
гражданин на София“ на Хайгашод Агасян - композитор с вносители Йорданка 
Фандъкова - кмет на Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС, Малина 
Едрева - председател на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична 
община

Г-жа М. Едрева - творците са богатството на нашия град.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.



Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

По т. 12 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1486/12.02.2021 Присъждане на званието „Почетен 
гражданин на София“ на Йордан Георгиев - радиожурналист с вносители Йорданка 
Фандъкова - кмет на Столична община , Елен Герджиков - председател на СОС, Малина 
Едрева - председател на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична 
община

Г-н С. Колев подкрепя предложението и добавя, че през 80г. Данчо - стълбицата е най- 
адекватения шоумен връзка със западната музика. Попита дали не трябва да се въздържа 
от гласуване предвид, че Йордан Георгиев е негов колега в БГ Радио.

Г-н Б. Бориславов - няма проблем да изразите вашия вот. Основната му част от опчта 
му е в БНР.

Г-н В. Калановски има въпрос, как се отнасят към почетен гражданин да бъде агент Луй 
към 6 главно управление на ДС.

Г-н Б. Бориславов трябва да има декларация.

Г-н М. Едрева задължително трябва да има такава декларация, нека да направя справка 
в деловодството на общината. Важно е да се знае, че имаме такава декларация, която 
изискваме съответното лице трябва да заяви дали е принадлежал към службите. 
Решението принадлежи на СОС. Г-жа Иванова изпраща декларацията на г-н Георгиев с 
която декларира, че не е бил част от държавна сигурност. Предлага отлагане на тази 
точка.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията отлага разглеждането на доклада

По т. 13 от дневния ред:
доклад с вх. № СОА20-НЦ62-1156-[1]/24.02.2021 Присъждане на отличие "Почетен знак 
на Столична община" на д-р Ваня Кастрева, началник на Регионално управление на 
образованието София-град с вносители Йорданка Фандъкова - кмет на Столична община, 
Елен Герджиков — председател на СОС, Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ 
и Венера Милова - секретар на Столична община



Г-жа Малина Едрева всички структури в сферата на образованието се провежда 
дългосрочна реформа и се полагат системни усилия с категорично ясни резултати, добре 
е да отличаваме наши съграждани в активна възраст.

Г-н Д. Стаматов благодари на г-жа Едрева, кмета на Столицата и председателя на СОС, 
Ваня Кастрева е едно от най-емблематични лица в образователната система в София и 
страната - обединително лице. Сериозен принос на СО за връчване на подобно отличие.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 7

Против няма

Въздържали се 4

М. Едрева - за
Б Бориславов - за
Д. Антов - въздържам се
А. Кръстева - за
А. Койчев - за
В. Калановски - въздържам се
Г. Стефанова - въздържам се
Д. Вучев - х
Д. Стаматов - за
И. Виделов - за
К. Паргов - х
М. Паргов - въздържам се
С. Колев - за

По т. 14 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-1910/24.02.2021 за Присъждане на Почетен знак на 
Столична община на Университета за национално и световно стопанство-УНСС по 
повод 100- годишния юбилей от основанието му с вносители Йорданка Фандъкова- кмет 
на Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС, Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична община

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

11

За 11



Против няма

Въздържали се няма

По т. 15 от дневния ред:
доклад с вх. № СОА21-ВК66-1451/12.02.2021 с вносители Йорданка Фандъкова - кмет 
на Столична община, Елен Герджиков - председател на СОС, Малина Едрева - 
председател на ПК по ОКНКМ и Венера Милова - секретар на Столична община

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 11

Против няма

Въздържали се няма

т. Разни
Г-жа Малина Едрева съобщи, че има 2 подготвени доклада, кои ще бъдат 
съвносители?

1. поставяне портрет пластика на В. Левски на 8ОУ В. Левски, дарение от проф. 
Атанас Семов, изработен от Ставри Калинов :

В. Калановски - цялата комисия по образование и култура да се присъедини и подпише 
този доклад.

2. поставяне на паметна плоча на проф. Л. Динолов, на ул. Гургулят 30 съвносител 
ще бъде Б. Бориславов. /? //
Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Изготвил: ------к-------- -у—
Костанца Иванова 

Гл г

Борисов^^рид^авов


